
Pracovná skupina pre prezídium COPA, 14. – 15. február
2019

Zhrnutie správy zo zasadnutia:
 

Spoločné prezídium COPA a COGECA
 
Výmena názorov s Claudiom Sorin Roşu Mareşom (štátny tajomník ministerstva
poľnohospodárstva a rozvoja vidieka, RO)
 
Mareş zhrnul priority rumunského predsedníctva: dosiahnuť pokrok v rokovaní o Viacročnom
finančnom rámci EÚ na ďalších 7 rokov, pokročiť v rokovaniach o reforme SPP (priorita
poľnohospodárstvo), uviesť do platnosti smernicu o nekalých obchodných praktikách, finalizovať
revíziu všeobecného potravinového práva, rokovať o témach týkajúcich sa zdravia zvierat.
 
V diskusii sa podotklo, že by sa mala riešiť aj problematika veľkých predátorov a navýšenie štátnej
podpory de minimis.
 
Prijatie bodu „B“
 
Bol prijatý stručný dokument o príspevku poľnohospodárov a ich družstiev k naplňovaniu cieľov
Parížskej dohody.
 
Diskusia s Petrom Wehrheimom (člen Hoganovho kabinetu) o zmene klímy
 
Peter Wehrheim zopakoval ciele Parížskej dohody a záväzok EÚ o znížení emisií do roku 2030, ku
ktorému majú prispieť všetky sektory. Potenciál poľnohospodárstva je obmedzenejší ako v iných
odvetviach, ale má zásadný význam v troch pilieroch: v systéme obchodovania s emisiami
(poľnohospodárstvo – zdroj biomasy), zdieľaného úsilia (zníženie emisií metánu a oxidu dusného
z hnojív) a využitia pôdy (znížiť straty uhlíka v dôsledku zmeny využívania pôdy).
 
V diskusii sa poukázalo na nárast svetovej populácie, ktorú musí poľnohospodárstvo uživiť a na
potrebu zefektívniť aj riadenie vodných zdrojov. Stabilitu by mala prinášať práve SPP.
 
Prezídium COPA:
Predsedá prezident Copa Joachim Rukwied.
 
Prehľad aktivít prezidenta a generálneho sekretára Copa je k dispozícii na webe Agri Info.
 
Pozícia k rozhodnutiu Súdneho dvora EÚ o technikách mutagenézy sa bude predstavovať až počas
aprílových prezídií, pracuje na nej pracovná skupina pre osivá.
 
Výmena názorov s Christiane Canenbleyovou (členka Junckerovho kabinetu)
o klimatických zmenách, poľnohospodárstve, potravinárstve a lesníctve z pohľadu
stredne- a dlhodobého vývoja
 
Canenbleyová zopakovala priority predsedu Európskej komisie Junckera, ktoré obsahoval aj jeho
posledný septembrový prejav o stave EÚ.
 
V diskusii tajomník Pesonen zoznámil Canenbleyovú s požiadavkou Copa a Cogeca rokovať



o rozpočte ešte pred prijatím SPP, zdôraznil nutnosť zaistiť zodpovedajúci rozpočet SPP. Poukázal
aj na trend zdieľania dezinformácií médiami (napr. v prípade glyfosátov).
 
ES žiada venovať viac pozornosti dopadom klimatických podmienok na poľnohospodárstvo, pričom
poľnohospodárom sa kladú stále ďalšie prekážky v podobe zákazov niektorých prostriedkov na
ochranu rastlín, ktoré sú v tretích krajinách povolené. Poľnohospodári potrebujú silný II. pilier.
 
PL žiada sledovať narastajúci export Ukrajiny do EÚ a viac zohľadňovať situáciu európskych
poľnohospodárov pri rokovaniach o obchodných dohodách.
 
IE upozorňuje na možnú krízu po tvrdom brexite.
 
Prijatie bodu „A“
 
Návrh stanoviska Copa a Cogeca k návrhu Komisie k 9. rámcovému programu pre výskum a
inovácie – Horizont Európa bol prijatý bez pripomienok.
 
Tajomník informoval o prijatí návrhu príspevku k zasadnutiu Komisie OSN pre postavenie žien
(CSW) v roku 2019 behom včerajšieho prezídia Cogeca. K iniciatíve sa prihlásila aj  organizácia
mladých poľnohospodárov CEJA. Akcia k tejto téme sa uskutoční 7. marca 2019 v Európskom
parlamente.
 
Aktuálne informácie o aktivitách Copa a Cogeca v súvislosti s budúcou SPP
 
O návrhu Komisie o SPP sa aktuálne rokuje vo výboroch pre životné prostredie a
poľnohospodárstvo v Európskom parlamente. Výbor pre životné prostredie svoje stanovisko
odhlasoval 14. februára 2019, okrem iného požaduje povinné zastropovanie so stropom 80 000
EUR bez možnosti odpočtu nákladu na zamestnancov, ale iba na plnenie eko schém. Obmedzuje aj
používanie pesticídov a antibiotík, vyhradenie minimálne 30% priamych platieb na eko schémy a
obmedzenie niektorých sektorových intervencií. Výbor by mal hlasovať 6. – 7. marca 2019.
 
Pre Copa a Cogeca je dôležitá najprv výška rozpočtu. Predpoklad prijatia Viacročného finančného
rámca je október 2019.
 
Aktuálne informácie o návrhu smernice Komisie o nekalých obchodných praktikách
medzi podnikmi v potravinovom reťazci
 
Plenárne hlasovanie by malo prebehnúť 11. – 19. marca 2019, očakáva sa prijatie návrhu. Ďalším
dôležitým krokom bude implementácia európskych pravidiel do národných legislatív.
 
Aktuálne informácie o brexite
 
Stále viac je reálnejší tzv. tvrdý brexit, britská strana ale má možnosť požiadať o odloženie termínu
vystúpenia z EÚ. Pracovná skupina pre brexit bude zasadať 12. marca 2019. Zo strany Copa a
Cogeca zaznieva požiadavka na zriadenie dostatočných krízových rezerv. Zástupcovia NFU budú v
Copa a Cogeca plniť rolu pozorovateľa.
 
Situácia na trhu:
 
Mlieko: Cena mlieka by mohla vďaka takmer vypredaným zásobám sušeného odtučneného mlieka
stúpať, otázkou je vplyv vystúpenia UK z EÚ.



 
Bravčové mäso: Trh je naďalej pod tlakom afrického moru ošípaných, k téme sa usporadúvajú
konferencie, je to jedna z priorít RO predsedníctva. LT informuje o poškodení tzv. regionalizáciou,
žiada úpravu pravidiel.
 
Iné informácie
 
Rokovania o obchodných dohodách nepokročili.
 
O návrhu nariadenia Komisie o zriadení rámca pre uľahčenie udržateľného investovania z 24. mája
2018 sa v súčasnosti rokuje v Európskom parlamente, plenárne zasadnutie by malo hlasovať v
marci 2019.
 
V Kodani sa v  dňoch 18. – 19. septembra 2019 uskutoční konferencia EÚ – Severná Amerika.
Program konferencie sa predstaví počas aprílových prezídií.

 


